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PROTOKÓŁ nr XXXVI/09 
obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach odbytej  
w dniu 27 maja 2009 roku w godzinach 10

00
 – 12

40 

 w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
 
Obradom przewodniczył: 
Włodzimierz Marczewski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 
Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
23 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum  
do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na sali obrad obecnych było ok. 97 osób. 
 
Radni obecni:  

1. Lechosław  Bołtrukanis,  
2. Waldemar  Brzeziński,  
3. Roman   Dębski,  
4. BoŜena  Dunat,    
5. Mieczysława  Gajewska,  
6. Grzegorz  Gorlo,  
7. Mieczysław  Jurewicz,  
8. Zdzisław  Koncewicz,  
9. Stanisław  Kulikowski  

10. Włodzimierz  Marczewski,  
11. Andrzej  Matusiewicz,  
12. Krzysztof  Ołowniuk,  
13. Ryszard  Ołów,  
14. Ryszard  Perkowski,  
15. Anna   Ruszewska,  
16. Ewa   Sidorek, 
17. Stanisław  Sieczkowski,  
18. Zdzisław  Siemaszko,  
19. Sławomir  Szeszko,  
20. Tadeusz  Szymańczyk,  
21. Andrzej  Turowski,  
22. Mieczysław  Urbanowicz,  
23. Tadeusz  Zamaro  
− lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
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W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, zastępcy Prezydenta Miasta, Skarbnik i Sekretarz 
Miasta, naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy 
inspekcji, policji i straŜy, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek 
organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy  

− listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
 

Włodzimierz Marczewski powitał wszystkich przybyłych gości oraz wręczył 
list gratulacyjny Komendantowi Miejskiemu Państwowej StraŜy PoŜarnej, panu 
Krzysztofowi Hawrusowi z okazji awansu do stopnia starszego brygadiera. 
 

Z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego Ŝyczenia złoŜyli prorektor Państwowej 
WyŜszej Szkoły Zawodowej w Suwałkach pani dr Joanna Kazanowska oraz 
przedstawiciel społeczności akademickiej PWSZ, Krzysztof Hawrus Komendant 
Miejski Państwowej StraŜy PoŜarnej, Krzysztof Budziński Komendant Miejski 
Policji, w imieniu spółek miejskich prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów  
i Kanalizacji Witaliasz Rychlik.  
 

Włodzimierz Marczewski odczytał Ŝyczenia otrzymane od Wojewody 
Podlaskiego pana Macieja śywno oraz Wicewojewody Podlaskiego pana 
Wojciecha Dzierzgowskiego z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego z prośbą  
o przekazanie ich wszystkim pracownikom samorządowym.  
 

Józef Gajewski zwracając się do wszystkich zebranych gości w imieniu 
własnym, pracowników i współpracowników jednostek podziękował  
za Ŝyczenia od tak wielu przedstawicieli róŜnych środowisk.  
Podziękował za pracę i współpracę wszystkim kierownikom, prezesom, 
dyrektorom oraz pracownikom róŜnych instytucji, jednostek, placówek, spółek, 
zakładów budŜetowych funkcjonujących w mieście. Podkreślił, Ŝe to dzięki ich 
wysiłkowi i pracy wspólnie z radą miejską zmienia się nasze miasto. Praca 
samorządowca jest bardzo interesująca, a zarazem bardzo odpowiedzialna. 
Samorządowcy powinni być wizjonerami wybiegać swoimi myślami w przód  
i przewidywać co będzie działo się w mieście za kilka czy kilkadziesiąt lat. 
Przekazał wszystkim serdeczne Ŝyczenia z okazji obchodów Dnia Samorządu 
Terytorialnego. śyczył dalszych twórczych myśli, determinacji w działaniu,  
by nadal zmieniać miasto, aby stało się ono bardziej przyjazne i zadbane.  
 
Ad pkt. 1  
Otwarcie obrad. 
Włodzimierz Marczewski otwierając XXXVI obrady Rady Miejskiej powitał 
Józefa Gajewskiego – Prezydenta Miasta Suwałk, Czesława Renkiewicza – 
zastępcę Prezydenta Miasta, Marka Buczyńskiego – zastępcę Prezydenta Miasta, 
Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – Sekretarza 
Miasta oraz przybyłych gości.  
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Ad pkt. 2  
Przyjęcie porządku obrad.  
Porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. 
1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr XXXV/09 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach. 

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 29 kwietnia 2009 r. 

5. Przyjęcie Informacji z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Miasta Suwałki na lata 2006 – 2015 za lata 2006 – 2008. 

6. Przyjęcie Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej 
w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa ochrony przeciwpoŜarowej  
oraz o zagroŜeniach poŜarowych na terenie miasta Suwałki w 2008 roku.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa 
przeciwpoŜarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego miasta 
Suwałki.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Gimnazjum  
nr 6 w Suwałkach oraz zmiany nazwy tego Gimnazjum. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf  
dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków.  

10. Interpelacje i zapytania radnych.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Śródmieście Południe” w Suwałkach. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicą Wojska 
Polskiego, aresztem śledczym, torami kolejowymi i obszarem leśnym  
w Suwałkach.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie potwierdzenia powierzenia 
realizacji zadania Miasta z zakresu lokalnego transportu zbiorowego 
Przedsiębiorstwu Gospodarki Komunalnej Suwałkach Spółka z o. o.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2009r.  

15.  Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

16.  Wnioski i oświadczenia radnych. 

17.  Zamknięcie obrad.  
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Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XXXV/09 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu 
Miasta Suwałk protokół obrad XXXV sesji został sporządzony i wyłoŜony  
do wglądu radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać 
poprawki lub uzupełnienia do tego protokołu nie później niŜ w dniu 
poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli  
w dniu 26 maja 2009 r. W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie 
zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół nr XXXV/09 obrad sesji 
Rady Miejskiej w Suwałkach został przyjęty bez uwag.  
 
Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej od dnia 29 kwietnia 2009 r. 
− załącznik nr 6 do protokołu.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. 
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja o pracy 
Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia  
29 kwietnia 2009 r. została przyjęta.  
 

Ad pkt. 5  
Przyjęcie Informacji z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Miasta Suwałki na lata 2006 – 2015 za lata 2006 – 2008  
− załącznik nr 7 do protokołu.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. Dodał, iŜ przedłoŜony materiał analizowała Komisja 
Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 20 maja 2009 roku. 
Członkowie Komisji nie wnieśli zastrzeŜeń do Informacji….  
 

Mieczysław Jurewicz podziękował przygotowującym bardzo obszerny, 
rzeczowy materiał oraz wszystkim realizatorom tak waŜnych zadań dla ludzi 
potrzebujących wsparcie.  
Informacja z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta 
Suwałki na lata 2006 – 2015 za lata 2006 – 2008 została przyjęta.  
 
Ad pkt. 6  
Przyjęcie Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej 
w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa ochrony przeciwpoŜarowej  
oraz o zagroŜeniach poŜarowych na terenie miasta Suwałki w 2008 roku.  
− załącznik nr 8 do protokołu.  
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Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe z Informacją.... zapoznała się 
Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 20 maja 
2009 roku. Członkowie Komisji nie wnieśli zastrzeŜeń do przedłoŜonego 
materiału.  
 

Wobec powyŜszego Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej StraŜy 
PoŜarnej w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa ochrony przeciwpoŜarowej  
oraz o zagroŜeniach poŜarowych na terenie miasta Suwałki w 2008 roku została 
przyjęta.  
 

Ad pkt. 7  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa 
przeciwpoŜarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego miasta Suwałki.  
 

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 9 do protokołu.  
 

Tadeusz Szymańczyk przedstawił opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0  
− wstrzymało się      –   0,  
 
Jednogłośnie została podjęta   

UCHWAŁA nr XXXVI/335/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 maja 2009 r. 
w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpoŜarowego i zabezpieczenia 
przeciwpowodziowego miasta Suwałki 
– załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad pkt. 8  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Gimnazjum  
nr 6 w Suwałkach oraz zmiany nazwy tego Gimnazjum.  
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Mieczysława Gajewska przedstawiła opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 13 do protokołu. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0  
− wstrzymało się      –   0,  
 
Jednogłośnie została podjęta   

UCHWAŁA nr XXXVI/336/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 maja 2009 r. 
w sprawie nadania imienia Gimnazjum nr 6 w Suwałkach oraz zmiany 
nazwy tego Gimnazjum  
– załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad pkt. 9  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf  
dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.  
 

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 15 do protokołu.  
 

Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 16 do protokołu.  
 

Ryszard Ołów przestawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 17 do protokołu. 
 

Tadeusz Szymańczyk przedstawił opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 18 do protokołu. 
 

Tadeusz Szymańczyk stwierdził, iŜ jest przekonany, Ŝe poziom techniczny, 
technologiczny i organizacyjny suwalskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów  
i Kanalizacji stawia to przedsiębiorstwo wśród najlepszych kraju. Zadawalająca 
jest równieŜ jakość oraz ilość finansowania inwestycji. DuŜa w tym zasługa 
wieloletniego prezesa tej jednostki. Wypadałoby się równieŜ zgodzić z tym,  
Ŝe poziom proponowanych taryf nie jest wygórowany. Wszystkie te pozytywne 
aspekty nie zwalniają jednak radnych od wnikliwej analizy kosztów, które mają 
być pochodną taryfy proponowanej dla mieszkańców naszego miasta.  
Po dokładnej analizie dokumentów kilka pozycji wzbudziło jego 
zaniepokojenie. Największe pozycje kosztowe znacznie rosną ponad poziom 
inflacji. Zaliczyć do nich naleŜy przede wszystkim amortyzację, która wzrosła  
w ubiegłym roku o 10%. W lutym włączono kolejny majątek w kapitał tego 
przedsiębiorstwa i to teŜ będzie skutkowało zwiększoną amortyzacją.  
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W ubiegłym roku wynagrodzenia w przedsiębiorstwie wzrosły o 10 %, a roku 
bieŜącym planuje się ich wzrost o kolejne prawie 6 %, co teŜ jest poziomem 
bardzo wysokim, zwłaszcza, Ŝe niektóre przedsiębiorstwa w dobie aktualnej 
sytuacji gospodarczej wręcz zmniejszają tę pozycję. Ubezpieczenia społeczne  
i inne świadczenia na rzecz pracowników są po części pochodną tych 
wynagrodzeń i teŜ wzrastają o 10%. Zagadnienia te były przedmiotem dyskusji 
w klubie i w tej sytuacji klub radnych „Prawo i Sprawiedliwość” nie poprze 
podwyŜki tej taryfy i dlatego wstrzyma się .od głosu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 17 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   5 radnych.  
 
Większością głosów została podjęta  

UCHWAŁA nr XXXVI/338/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 maja 2009 r.  
w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  
i zbiorowego odprowadzania ścieków  
– załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Ad pkt. 10  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 

Włodzimierz Marczewski przedstawił obecnego na obradach nowego prezesa 
Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Spółka z o. o. w Suwałkach, pana 
Tadeusza Szaciło.  
 

Waldemar Brzeziński w imieniu radnych klubu „Sojusz Lewicy 
Demokratycznej” poprosił o informację na piśmie, na temat stopnia realizacji  
na dzień dzisiejszy, planowanych w br. podwyŜek dla pracowników 
samorządowych.  
 

Ryszard Perkowski przekazał interpelację na piśmie, która stanowi załącznik 
nr 20 do protokołu.  
 

Andrzej Matusiewicz poprosił o pisemną informację na temat naborów  
do przedszkoli, poniewaŜ rodzice informują, Ŝe znaczna ilość dzieci nie znajduje 
miejsca w przedszkolach. Zapytał, ile wpłynęło podań o przyjęcie dzieci 
szczególnie w wieku 3 - 4 lat, ile jest miejsc przewidzianych w przedszkolach, 
jakie są propozycje dla rodziców jeśli dzieci nie zostaną przyjęte?  
 Poprosił o przedstawienie planowanych zmian w organizacji handlu przy 
cmentarzu przy ulicy Bakałarzewskiej. Zapytał, czy moŜna przy tym uwzględnić 
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sugestie osób juŜ tam handlujących, na przykład, co do pierwszeństwa w 
wynajmowaniu powierzchni aktualnie zajmowanych. Osoby te obawiają się o 
to, Ŝe utracą swoje wcześniejsze dobre warunki do handlu.  
 

Tadeusz Szymańczyk wrócił do wcześniejszej interpelacji na temat róŜnych 
opłat za odbiór ścieków wozami asenizacyjnymi do oczyszczalni ścieków  
w stosunku taryf za odbiór nieczystości z kanalizacji. Z informacji otrzymanej 
od pana Prezydenta w okresie międzysesyjnym o egzekwowaniu obowiązku 
podłączenia do miejskiej kanalizacji sanitarnej wynika, Ŝe na dzień 5 maja br.  
na 236 posesji przeznaczonych do podłączenia w 36 juŜ dokonano podłączenia. 
W 172 przypadkach brak jest moŜliwości technicznych podłączenia tych posesji. 
Dwie posesje są zwolnione z obowiązku podłączenia, a w 26 przypadkach jest 
deklaracja podłączenia. Posesje, w których jest brak moŜliwości podłączenia 
obciąŜane są kwotą 11 zł/ m3 za wywóz ścieków beczkowozami, podczas gdy 
po aktualnej podwyŜce opłata za odbiór ścieków z kanalizacji wynosi 3,10 zł dla 
gospodarstw domowych i 3,15 zł dla pozostałych odbiorców. JeŜeli nie ma 
moŜliwości podłączenia, to nie powinno się karać tych ludzi tak wysoką opłatą, 
zwłaszcza, Ŝe dodatkowym kosztem jest dla tych odbiorców opłata  
za przewoźnika wybranego przez mieszkańca. Opłata za przewóz prawie 
trzykrotnie przewyŜsza opłatę, którą uiszcza przewoźnik za zrzucenie ścieków 
na zlewnię. Mówi się, Ŝe cena za odbiór ścieków beczkowozami jest ceną 
umowną wynikającą z kalkulacji kosztów. Albo ceny naleŜy negocjować i staje 
się ona umowna, albo robi się kalkulację, która nie podlega dyskusji. Mówi się 
równieŜ o tym, Ŝe ścieki zrzucane z wozów mają znaczne stęŜone ładunki HZ, 
BZT5, siarkowodory, azot ogólny, itp., które są bardzo szkodliwe dla 
środowiska oraz stanowioną dla Przedsiębiorstwa powaŜne utrudnienie 
technologiczne. Jeśli są to ścieki bytowe, to w jego ocenie, są one 
porównywalne ze ściekami odprowadzanymi do kanalizacji. Tak duŜa róŜnica w 
cenie moŜe doprowadzić do patologii, na przykład do zrzucania ładunków z 
wozów pod osłoną nocy w róŜne miejsca. Dodał, Ŝe przy zrzucaniu ścieków  
na oczyszczalnię nie ma problemów administrowania, konserwowania  
i utrzymywania kolektorów ściekowych, studni itp. te wszystkie kwestie 
spoczywają na przewoźniku i dlatego umieszcza on swoje koszty w opłacie 
mieszkańców za odebranie ścieków z szamb. UwaŜa, iŜ naleŜy temat jeszcze raz 
przeanalizować i podjąć decyzję, czy przyspieszyć rozbudowę kanalizacji tak, 
aby umoŜliwi ć ludziom przyłączenie do sieci, bądź rozwaŜyć potrzebę obniŜenia 
opłaty za wywóz ścieków beczkowozami.  
 

Grzegorz Gorlo zapytał, czy przy okazji trwającej przebudowy ulicy 
Kowalskiego zaplanowana została równieŜ budowa miejsc parkingowych 
wzdłuŜ ulicy, od budynku 21w kierunku do ulicy Reja?  

Poruszył temat bardzo duŜego wysiłku jaki wkładany jest w walkę  
z patologiami społecznymi wśród młodzieŜy. Wysiłek ten potrzebuje 



 9 

zintegrowanego wsparcia wszystkich. W jego opinii jest to świetnie 
rozwiązywane na poziomie promocji przez pana Prezydenta. Dzieci, które 
uzyskują konkretne wyniki są przyjmowane przez pana Prezydenta, przez 
radnych. Zarzucił redakcji Tygodnika Suwalskiego brak umiejętności 
wkomponowania się w pracę samorządu na rzecz „wyrwaniem młodzieŜy z 
marazmu”. Stwierdził, Ŝe funkcjonowanie Tygodnika Suwalskiego nie spełnia 
oczekiwań. Dodał, Ŝe jest przeciwny łączeniu funkcji radnego z funkcją 
redaktora naczelnego Tygodnika.  
 

Mieczysław Jurewicz poruszył kwestię funkcjonowania niedawno powołanej  
w szpitalu specjalistycznej poradni okulistycznej. Jest to jedyna poradnia, która 
w dniu zapisu przyjmuje pacjenta, ale niestety nie dysponuje potrzebnym  
do badań specjalistycznym sprzętem. Jest tam jedynie tablica z literkami  
i wskazówka. W związku z powyŜszym zapytał, czy pan prezydent moŜe 
zwrócić się z prośbą do dyrekcji szpitala o wyjaśnienie jaki jest sens 
wydatkowania środków na funkcjonowanie takiej poradni, w której badania  
w rezultacie nie przynoszą Ŝadnych efektów.  

Poruszył sprawę funkcjonowania suwalskich bazarów. Szczególnie 
zwrócił uwagę na bałagan pozostawiany przez handlujących na terenie bazaru 
przy ulicy Jana Pawła. Zaproponował, aby wprowadzić regulamin 
zobowiązujący handlujących pod sankcją karną, do sprzątania po sobie. Zwrócił 
równieŜ uwagę na problem ze znalezieniem miejsc parkingowych w okolicach 
bazaru przy ulicy 1 Maja.  
 

Włodzimierz Marczewski ogłosił 15 minutową przerwę w obradach.  
 

Ad pkt. 11  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Śródmieście Południe” w Suwałkach.  
 

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 21 do protokołu. 
 

Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 22 do protokołu. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały: 
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 21 radnych,  
− przeciw       –   0,    
− wstrzymało się      –   0 radnych.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXV/338/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
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z dnia 27 maja 2009 r. 
w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
„ Śródmieście Południe” w Suwałkach  
– załącznik nr 23 do protokołu.  
 

Ad pkt. 12  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicą Wojska 
Polskiego, aresztem śledczym, torami kolejowymi i obszarem leśnym  
w Suwałkach.  
 

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 24 do protokołu. 
 

Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 25 do protokołu. 
 

Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 26 do protokołu. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały: 
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw       –   0,    
− wstrzymało się      –   0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXV/339/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 maja 2009 r. 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
ograniczonego ulicą Wojska Polskiego, aresztem śledczym, torami 
kolejowymi i obszarem leśnym w Suwałkach  
– załącznik nr 27 do protokołu.  
 

Ad pkt. 13  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie potwierdzenia powierzenia 
realizacji zadania Miasta z zakresu lokalnego transportu zbiorowego 
Przedsiębiorstwu Gospodarki Komunalnej w Suwałkach Spółka z o. o.  
 

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 28 do protokołu.  
 

Ryszard Ołów przestawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego - 
– załącznik nr 29 do protokołu. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem wniosku  głosowało   –  22 radnych,    
− przeciw        –    0,    
− wstrzymało się      –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXV/340/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 kwietnia 2009 r. 
w sprawie potwierdzenia powierzenia realizacji zadania Miasta z zakresu 
lokalnego transportu zbiorowego Przedsiębiorstwu Gospodarki 
Komunalnej w Suwałkach Spółka z o. o.  
– załącznik nr 30 do protokołu.  
 
Ad pkt.14  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2009r.  
 

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 31 do protokołu.  
 

Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 32 do protokołu.  
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały wraz z autopoprawkami:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 20 radnych,  
− przeciw         –   0  
− wstrzymało się      –   2 radnych.  
 
Większością głosów została podjęta   

UCHWAŁA nr XXXVI/341/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 maja 2009 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na  a2009 rok  
– załącznik nr 33 do protokołu. 
 

Ad pkt. 15  
Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje radych.  
 

Józef Gajewski udzielił odpowiedzi:  
 

Waldemarowi Brzezińskiemu –  
W sprawie podwyŜki pracownikom samorządowym zostanie przygotowana 



 12 

informacja na piśmie. Dodał, Ŝe podwyŜka zostanie zrealizowana zgodnie  
z moŜliwościami wynikającymi z uchwalonego budŜetu na rok 2009.  
 

Ryszardowi Perkowskiemu – zostanie udzielona odpowiedź na piśmie.  
 

Grzegorzowi Gorlo –  
W kwestii miejsc parkingowych wzdłuŜ ulicy Kowalskiego od budynku  
o numerze 21 w kierunku ulicy Reja poinformował, iŜ w ramach moŜliwości 
technicznych zostało tam zaplanowanych 45 miejsc postojowych oraz 2 zatoki 
przystankowe dla autobusów.  
 

Mieczysławowi Jurewiczowi –  
W sprawie specjalistycznej przychodni okulistycznej w szpitalu poinformował, 
Ŝe władze miejskie wystosują pismo do kierownictwa jednostki z zapytaniem  
o zasadność funkcjonowania tej przychodni w obecnym kształcie oraz prośbę  
o doposaŜenie przychodni w sprzęt specjalistyczny umoŜliwiający rozszerzenie 
badań. Nadmienił, Ŝe lokalne władze samorządowe nie są zadowolone  
z współpracy z dyrekcją oraz zarządem szpitala.  
 

W sprawie bazarów w Suwałkach stwierdził, Ŝe najlepszym rozwiązaniem jest 
likwidacja bazaru na osiedlu Północ i przeniesienie go ulicę Bakałarzewską, 
gdzie jest przystosowany teren do prowadzenia tego typu działalności. Dodał,  
Ŝe spółka Targowiska Miejskie ponosi duŜe koszty w związku 
funkcjonowaniem bazaru przy ulicy Jana Pawła. Rocznie z budŜetu dokłada się 
ponad 100 tys. zł na rzecz jego funkcjonowania. Z kolei bazar ulokowany przy 
ulicy 1 Maja i Sejneńskiej jest dochodowy. Skupione tam obiekty są 
zamortyzowane. Sprzedający płacą za wynajem powierzchni handlowych. 
Niestety kupujący mają problem z zaparkowaniem samochodów. Natomiast 
zagospodarowany na targowisko obszar przy ulicy Bakałarzewskiej jest równieŜ 
deficytowy. Zaproponował, aby z dwóch funkcjonujących bazarów stworzyć 
jeden przy ulicy Bakałarzewskiej. Jest tam obszar przygotowany do handlu, jest 
oświetlenie oraz dostateczna ilość miejsc parkingowych. W innym wypadku 
chcąc utrzymać bazar istniejący na osiedlu Północ naleŜałoby zainwestować 
ponad 1 mln zł z budŜetu miejskiego, aby odpowiednio zabezpieczyć teren oraz 
miejsca parkingowe. Nadmienił, Ŝe nie widzi moŜliwości wprowadzenia 
sugerowanego przez radnego regulaminu zobowiązującego handlujących do 
sprzątania po sobie. Nikt nie jest w stanie udowodnić, czyje to są pozostawione 
śmiecie. Zasugerował, aby radni przedyskutowali ten temat w klubach czy teŜ 
na posiedzeniach komisji. Jeśli radni podejmą decyzję o przeniesieniu bazaru na 
ulicę Bakałarzewską, zadeklarował zwiększenie ilości kursujących autobusów 
komunikacji miejskiej w kierunku targowiska w godzinach funkcjonowania.  
 

Czesław Renkiewicz –  
 

Andrzejowi Matusiewiczowi –  
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W kwestii handlu przy cmentarzu na ulicy Bakałarzewskiej poinformował,  
iŜ w celu uniknięcia sporów i kłótni między handlowcami o zajęcie jak 
najlepszego miejsca przy sprzedaŜy zniczy szczególnie w terminie Święta 
Zmarłych, postanowiono ustalić zasady zajmowania powierzchni handlowych.  
W załączniku do przygotowanego projektu regulaminu zostaną 
wyszczególnione konkretne miejsca i zajmowana powierzchnia. Intencją jest 
likwidacja handlu skoncentrowanego w jednym miejscu, na przykład przy 
samym wejściu na cmentarz. Projekt regulaminu zostanie przedstawiony  
na najbliŜszym Kolegium Prezydenta. Po jego zatwierdzeniu przez Kolegium 
Prezydenckie będzie przekazany do konsultacji na stronie internetowej Miejskiej 
Dyrekcji Inwestycji i tablicy ogłoszeń. W odpowiednim czasie zostanie wydane 
zarządzenie dyrektora MDI przyjmujące ten regulamin. Następnie osoby 
zainteresowane będą mogły składać wnioski o zajęcie pasa drogowego  
ze wskazaniem określonych miejsc. Na zajęcie pasa drogowego będzie 
wydawana decyzja administracyjna. Dodał, iŜ nie naleŜy się obawiać,  
Ŝe komuś zabraknie miejsca. Jeśli na przykład wpłynie 10 podań na tą samą 
powierzchnię moŜna to rozwiązać w drodze losowania.  
 

Witaliasz Rychlik –  
 

Tadeuszowi Szymańczykowi –  
Odpowiadając na poruszoną kwestię opłat za odbiór ścieków stwierdził,  
iŜ 24 lutego 2009 roku odbyło się spotkanie, w którym uczestniczyli między 
innymi pan Piotr Szczypień Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Infrastruktury, 
pan Marek Zawiślak Dyrektor Strategii Departamentu Budownictwa  
i Mieszkalnictwa Ministerstwa Infrastruktury, a motywem przewodnim dyskusji 
był temat nowelizacji dotychczasowej ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu  
w wodę i odbiór ścieków. Między innymi poruszono kwestię, którą podjął pan 
Tadeusz Szymańczyk, aby wprowadzić do taryf opłaty za wywóz ścieków  
z szamb. Na spotkaniu zostało pojęte jednoznaczne stanowisko za utrzymaniem 
dotychczasowego systemu ustalania opłat za opróŜnianie zbiorników 
bezodpływowych, które określono w przepisach ustawy o utrzymaniu czystości  
i porządku w gminach. Jakość dostarczanych ścieków z tych zbiorników, często 
nieszczelnych, jest bardzo zróŜnicowana od ścieków rozcieńczonych do osadów 
ściekowych. W związku z tym opłatę za przyjęte do oczyszczania ścieki ustala 
się indywidualnie, w zaleŜności od jakości. Ponadto polityka opłat za ścieki 
powinna zachęcać odbiorców usług do podłączania nieruchomości do sieci 
kanalizacyjnej traktując zbiorniki bezodpływowe jako rozwiązania tymczasowe. 
Niemniej kaŜde miasto kieruje się swoją polityką i w tym zakresie Spółka 
podejmie działania zmierzające ku temu, Ŝeby nie było to wielkim obciąŜeniem. 
Przedsiębiorstwo systematycznie, mimo napotykanych trudności, realizuje 
swoje zadania w celu podłączenia jak największej liczby odbiorców mających 
szamba. W miarę moŜliwości stara się wykonywać budowę sieci do granicy 
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działki. PWiK–owi zaleŜy na maksymalnym wykorzystaniu dostępnych 
środków i pozyskaniu nowych. Spółka wychodząc naprzeciw potrzebom 
społecznym od momentu pozyskiwania środków, obniŜyła skalę amortyzacji  
z 4,5% na 2,5%. W odniesieniu do kwestii przewoźników nieczystości wyjaśnił, 
Ŝe kaŜdy z nich otrzymuje zezwolenie od starostwa na prowadzenie działalności 
w tym zakresie. Następnie przewoźnik zgłasza się do PWiK. Taki przewoźnik 
musi spełnić określone warunki. Cena wywozu nieczystości dla klienta jest 
dwuczłonowa. PWiK ma wpływ połowiczny na ustalanie ceny, poniewaŜ 
określa wartość przyjętego 1 m3 ścieków do oczyszczalni. Drugi składnik jest 
niezaleŜny od Spółki poniewaŜ ustala go przewoźnik. Nadmienił, Ŝe zgodnie  
z wymogami ochrony środowiska na Przedsiębiorstwie jako przyjmującym 
ścieki spoczywa obowiązek spełnienia wymogów w zakresie zrzutu ładunków  
i dlatego muszą one być poddawane bardzo dokładnym badaniom  
laboratoryjnym. W związku z tym powstają koszty analiz nie tylko 
przeprowadzanych w lokalnym akredytowanym laboratorium, ale równieŜ 
ponownego badania przez sanepid. Dodał, Ŝe ładunki przywoŜone 
beczkowozami są ok 10 krotnie wyŜej stęŜone od ładunków odbieranych  
z sieci, jest większy teŜ stopień zuŜycia energii elektrycznej.  
 

Marek Buczyński –  
 

Andrzejowi Matusiewiczowi –  
W sprawie naboru do przedszkoli zakomunikował, Ŝe na dzień dzisiejszy trudno 
jest określić dokładną liczbę dzieci nie przyjętych do placówek, poniewaŜ 
rozstrzygającym terminem jest dzień 15 września. Na podstawie informacji 
przygotowanej na dzień 8 kwietnia br. po zakończeniu pierwszego terminu 
naboru liczba dzieci, które nie zostały zakwalifikowane na listę  
w pierwszym terminie jest bardzo podobna do roku ubiegłego. Przyznał rację,  
Ŝe najtrudniej jest w grupie 3 latków. Przypomniał, Ŝe w 2008 roku finalnie 
prawie wszystkie dzieci zgłoszone w pierwszym terminie zostały przyjęte  
do przedszkoli. Zakomunikował, Ŝe nie ma powodów do obaw poniewaŜ 
Prezydent wyraził zgodę na utworzenie, w miarę potrzeb, dodatkowych grup  
w przedszkolach i wszystkie zgłoszone dzieci zostaną przyjęte.  
 

Stanisław Kulikowski –  
 

Grzegorzowi Gorlo –  
odnosząc się do zarzutów, Ŝe Tygodnik Suwalski nie spełnia jego oczekiwań 
stwierdził, Ŝe trudno jest spełnić wszystkie oczekiwania. Powiedział,  
iŜ z wypowiedzi radnego wywnioskował, Ŝe brakuje w Tygodniku walki  
z patologią. Stanisław Kulikowski nie zgodził się tym. Czasopismo na swoich 
łamach propaguje dobre wzorce. Oznajmił, iŜ moŜe podać wiele tekstów 
poświeconych młodym ludziom, pokazujących ich udział na róŜnych polach 
aktywności: sportowej, kulturalnej, społecznej itd.. Zapytał jak radny Grzegorz 
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Gorlo widzi udział czasopisma w walce z patologią, jakie ma pomysły? Zaprosił 
radnego do redakcji, na spotkanie Rady Programowej Tygodnika.  
 

Grzegorz Gorlo –  
powiedział, iŜ lektura Informacji z realizacji Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata 2006 – 20015 za lata 2006 – 
2008 pokazała, jak wielki wysiłek został włoŜony w przygotowanie tego 
materiału. Zapytał w ilu zadaniach, które Miasto realizuje uczestniczy Tygodnik 
Suwalski? W jego opinii Tygodnik powinien się wkomponować w realizację 
zadań, a nie tylko relacjonować poszczególne wydarzenia. Powinien być 
równieŜ aktywnym uczestnikiem i kreatorem. Zwrócił się do redaktora 
naczelnego Tygodnika, Ŝe powinien Ŝywo zareagować na spadek poczytalności. 
Oznajmił, Ŝe będąc na jego miejscu zaangaŜowałby się w kreowanie swoich 
czytelników. Do dynamicznych zmian naleŜy umieć się dostosować. Trzeba 
patrzeć perspektywicznie i podejmować działania w kierunku rozwoju.  
 

Tadeusz Szymańczyk w odniesieniu do wypowiedzi prezesa PWiK stwierdził, 
Ŝe pan Witaliasz Rychlik mówił w sposób zrozumiały o stronie technicznej 
podłączania posesji do kanalizacji, natomiast on sam mówił o stronie społecznej 
i o wysokości opłat, które ludzie płacą za wywóz nieczystości z szamb. 
Zaproponował prezesowi PWiK spotkanie w celu przedyskutowania tej sprawy.  
 

Andrzej Matusiewicz uzupełniając swoją interpelację w sprawie miejsc  
do prowadzenia handlu zwrócił się z prośbą, aby osoby juŜ handlujące przy 
cmentarzu miały pierwszeństwo w wyborze powierzchni handlowych. Dodał,  
Ŝe dla wielu osób jest to moŜliwość zakupienia zniczy w kaŜdy dzień tygodnia,  
a nie tylko w okolicach Świąt Zmarłych. Wobec powyŜszego osoby handlujące 
tam codziennie zasługują na to, aby je docenić oraz w jakiś sposób pomóc  
w zapewnieniu miejsca pracy.  
 

Czesław Renkiewicz wyjaśnił, Ŝe przygotowywany regulamin będzie 
obowiązywał tylko kilka dni w okresie Wszystkich Świętych. W innym czasie 
warunki pozostają bez zmian i kaŜdy moŜe wynająć pas drogowy przy 
cmentarzu do handlu na dotychczasowych warunkach.  
 

Józef Gajewski nawiązując do wypowiedzi prezesa PWiK stwierdził,  
Ŝe wspólne myślenie powinno doprowadzić do logicznego rozstrzygnięcia. 
Wiadome jest, Ŝe efekty projektu ciąŜą na kaŜdym beneficjencie. DąŜenie  
do zrealizowania maksymalnej ilości podłączeń powinno być wspólnym 
interesem i obowiązkiem samorządu oraz obywateli. Jednak niezaleŜnie od tego 
naleŜy szukać rozwiązań optymalnych, najmniej doskwierających mieszkańcom. 
Biorąc pod uwagę stopień skanalizowania terenów w mieście na poziomie 
blisko 92%, do pozostałych 8 % naleŜy podejść rozsądnie. W jego opinii nie 
moŜna tak samo podchodzić do mieszkańców posesji gdzie jest techniczny brak 
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moŜliwości podłączenia do sieci sanitarnej jak do tych, którzy nie wyraŜają 
dobrej woli na podłączenie się do kanalizacji, mimo oferowanych moŜliwości. 
Mieszkańcy nie mający moŜliwości podłączenia do kanalizacji mogą mieć 
poczucie krzywdy, Ŝe muszą ponosić tak wysoką opłatę za odbiór ścieków 
beczkowozami. Powiedział, Ŝe jest gotowy do wspólnego spotkania w celu 
ostatecznego, rozsądnego załatwienia sprawy.  
 

Ad pkt. 16  
Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Włodzimierz Marczewski poinformował radnych, iŜ w okresie 
międzysesyjnym wpłynęły pisma informujące o podjętych działaniach oraz 
decyzjach organów nadzoru i kontroli w związku z podjętymi uchwałami Rady 
Miejskiej w Suwałkach :  

− stwierdzono niewaŜność uchwały nr XXXIV/325/09 Rady Miejskiej  
w Suwałkach z dnia 25 marca 2009 r. w sprawie zmian w budŜecie miasta 
Suwałk na 2009 rok;  

− stwierdzono niewaŜność uchwały nr XXXIV/326/09 Rady Miejskiej  
w Suwałkach z dnia 25 marca 2009 r. w sprawie udzielenia pełnomocnictwa 
procesowego;  

− poinformowano o posiedzeniu Kolegium RIO, którego przedmiotem będzie 
badanie uchwały nr XXXV/333/09 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  
29 kwietnia 2009 r. w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2009 rok  
i podjecie rozstrzygnięcia nadzorczego.  

 

Wiesław Stelmach w odniesieniu do uchwały nr XXXIV/325/09 Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 marca 2009 r. w sprawie zmian w budŜecie 
miasta Suwałk na 2009 rok wyjaśnił, iŜ wszelkie kwestie zostały wyjaśnione  
i poprawione w uchwale nr XXXV/333/09 z dnia 29 kwietnia 2009 r. Zmiany 
miały charakter techniczny, nie dotyczyły zmian kwotowych. Kontrowersyjną 
dla RIO była sprawa rezerwy budŜetowej w uchwale nr XXXV/333/09  
w związku z czym wszczęto kolejne postępowanie nadzorze. Jednak w wyniku 
badania uchwały przyznano rację Radzie Miejskiej w Suwałkach  
 

Mieczysław Jurewicz w imieniu mieszkańców ulicy Reja zwrócił się z prośbą  
o wyjaśnienie dokładnego brzmienia nazwy tej ulicy.  

 

Józef Gajewski zaprosił zebranych do wzięcia udziału w następujących 
uroczystościach i wydarzeniach w mieście:  

− w dzień 4 czerwca dla uczczenia XX Rocznicy Odzyskania Wolności  
i Upadku Komunizmu w Europie Środkowej zostanie odprawiona 
uroczysta msza święta w kościele pod wezwaniem Najświętszego Serca 
Pana Jezusa o godzinie 1000, a następnie po zakończonym naboŜeństwie 
planowane jest przejście pod Dąbek Wolności i złoŜenie kwiatów;  
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− w dniu 5 czerwca w obchody X rocznicy pobytu papieŜa Jana Pawła II  
na ziemi suwalsko – mazurskiej, zaprosił na koncert orkiestry „Camerata 
dell’Arte” w auli Państwowej WyŜszej Szkoły Zawodowej w Suwałkach;  

−  dniu 19 czerwca – 1000 lecie pierwszej wzmianki nazwy Litwa w źródłach 
historycznych – koncert w wykonaniu kwintetu Orkiestry Smyczkowej 
„Camerata Klaipèda” oraz Suwalskiej Orkiestry Kameralnej „Camerata 
dell’Arte” w muszli koncertowej w parku Konstytucji 3 Maja  
w Suwałkach. W razie niesprzyjającej aury koncert odbędzie się w auli 
PWSZ.  

 
Ad pkt. 17  
Zamknięcie obrad.  
 
Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe następna sesja odbędzie się  
23 czerwca 2009 roku o godz. 10

00
 i poświęcona będzie rozpatrywaniu tematów 

zgłoszonych do Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2009 rok  
i rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta.  
 

Przewodniczący zamknął XXXVI obrady Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 
Na tym protokół zakończono.  
 
 
 
 
            Przewodniczący  
            Rady Miejskiej w Suwałkach  
 

               Włodzimierz  Marczewski      
 
 
 
Protokołowała: 
 
Ewa Kasjanowicz  
Podinspektor  
w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 
 
  
  


